

**PEMETAAN MATLAMAT PENDIDIKAN INSTITUSI VS. OBJEKTIF PENDIDIKAN PROGRAM (PE0)
&
MATLAMAT PENDIDIKAN INSTITUSI VS. HASIL PEMBELAJARAN PROGRAM (PLO)**

PROGRAM: SARJANA MUDA SAINS KEMASYARAKATAN DALAM PENGAJIAN PEMBANGUNAN DENGAN KEPUJIAN

PTJ: PUSAT PENGAJIAN SAINS KEMASYARAKATAN

a) Pemetaan PEO - IEG

PEO	PENYATAAN PEO	PEMIKIR <i>THINKER</i> (T)	SEIMBANG <i>BALANCED</i> (B)	KEUSAHAWANAN <i>ENTREPRENEURIAL</i> (E)	ARTIKULASI <i>ARTICULATE</i> (A)	HOLISTIK <i>HOLISTIC</i> (H)
		IEG1	IEG2	IEG3	IEG4	IEG5
PEO1	Berpengetahuan dalam memahami dan menganalisis prinsip pembangunan sosial mampan secara kritis.	✓	✓			
PEO2	Berkompetensi dalam kemahiran praktikal, memiliki kebolehan interpersonal yang baik dan mempamerkan kualiti kepimpinan untuk mencapai agenda pembangunan sosial yang mampan.		✓		✓	✓
PEO3	Mampu menerapkan pendekatan pembangunan sosial yang mampan dalam aktiviti keusahawanan yang kreatif dan inovatif.			✓		
PEO4	Mampu mempamerkan amalan nilai dan etika profesional dalam melaksanakan semua tugas dan tanggungjawab.	✓	✓			✓

Pemetaan PLO - IEG

PLO	DOMAIN MQF 2.0 (2024)	HASIL PEMBELAJARAN PROGRAM PROGRAM LEARNING OUTCOMES, PLO	ELEMEN IEG IEG ELEMENT	
PLO1	Pengetahuan dan Pemahaman	Mengenal pasti dan menerangkan konsep, teori serta isu berkaitan perancangan dan pengurusan pembangunan.	IEG1	BERFIKIR (<i>THINKING</i>)
PLO2	Kemahiran Kognitif	Menganalisis, menghubungkait, mengkritik, dan merumuskan pengetahuan serta amalan yang bersepadu bagi menilai isu pembangunan semasa dan masa hadapan.	IEG1 IEG2	BERFIKIR (<i>THINKING</i>) SEIMBANG (<i>BALANCED</i>)
PLO3	Kemahiran Praktikal	Berkeupayaan secara praktikal dalam penyelidikan sosial, menganjurkan projek dan melaksanakan kerja lapangan ke arah meningkatkan kualiti kehidupan masyarakat dalam perancangan dan pengurusan pembangunan secara praktikal.	IEG1 IEG2	BERFIKIR (<i>THINKING</i>) SEIMBANG (<i>BALANCED</i>)
PLO4	Kemahiran Interpersonal	Memiliki kemahiran kolaboratif dalam persekitaran yang mempunyai budaya dan komuniti yang majmuk.	IEG4	ARTIKULASI (<i>ARTICULATE</i>)
PLO5	Kemahiran Komunikasi	Berkeupayaan berkomunikasi dengan berkesan di pelbagai peringkat, bentuk dan situasi yang berbeza dalam masyarakat bagi menjelaskan perkara berkaitan perancangan dan pengurusan pembangunan.	IEG4	ARTIKULASI (<i>ARTICULATE</i>)
PLO6	Kemahiran Digital	Berkebolehan menggunakan teknologi digital secara beretika dalam mencari, menyimpan, menganalisis dan menggunakan maklumat dengan betul.	IEG2	SEIMBANG (<i>BALANCED</i>)
PLO7	Kemahiran Numerasi	Menguasai asas-asas matematik dan statistik yang berkaitan dalam bidang Sains Kemasyarakatan.	IEG1	BERFIKIR (<i>THINKING</i>)
PLO8	Kepimpinan, Autonomi dan Tanggungjawab	Mempamerkan ciri-ciri kepimpinan dan keupayaan membuat keputusan dalam pelbagai situasi yang menyumbang ke arah penyelesaian masalah pembangunan.	IEG5	HOLISTIK (<i>HOLISTIC</i>)
PLO9	Kemahiran Personal	Berkemahiran secara sendiri dalam mencari dan menguruskan pelbagai bentuk maklumat, menjana idea serta pengupayaan minda ingin tahu dalam pembuatan keputusan.	IEG5	HOLISTIK (<i>HOLISTIC</i>)
PLO10	Kemahiran Keusahawanan	Berkeupayaan mempamerkan ciri-ciri kreativiti, inovasi dan keusahawanan dalam mencipta pekerjaan selari dengan kemajuan pesat pembangunan negara.	IEG3	KEUSAHAWANAN (<i>ENTREPRENEURIAL</i>)
PLO11	Etika dan Profesionalisme	Mempamerkan nilai etika dan profesionalisme dalam melaksanakan tugas dan tanggungjawab dalam menyusuri permasalahan dan penyelesaian isu-isu pembangunan negara.	IEG2	SEIMBANG (<i>BALANCED</i>)